

Beslutningsreferat fra mødet i den Nationale Hjortevildtgruppe

Deltagere

- Jan Eriksen, formand
- Claus Lind Christensen, Danmarks Jægerforbund
- Peter Busck, Dansk Skovforening
- Henrik Bertelsen, Landbrug & Fødevarer
- Flemming Torp, Friluftsrådet
- Louise Villumsen, Danmarks Naturfredningsforening
- Maria Vang Johansen, Dyrenes Beskyttelse
- Anders Larsen, Miljøstyrelsen, sekretær
- Hans Peter Hansen samt Annika fra DCE.
- Lene Midtgaard, Danmarks Jægerforbund

Tid: Mandag den 9 december 2024

Sted: Fysisk møde i SGAV Odense

Dagsordenspunkter

- Velkommen
- Siden sidst
- Status på problemformulering og målhierarki
- Gennemgang af virkemidlerne, inkl. dem DCE ikke behandlede i deres notat.
- HVD25 med temaerne:
 - samforvaltning,
 - organisering
 - data.
- Kort drøfte af notat fra DCE om data, evt. deltagelse af Peter Sunde via TEAMS
- Videre proces / procesplan, herunder mødeplanlægning
- Evt.

Referat

Ad velkommen

Der var ingen drøftelser under emnet. Jan oplyste, at dagens dagsordenspunkt vedrørende data ville blive genstand for en substansdrøftelse på et senere tidspunkt.

Ad Siden sidst

Der var ingen drøftelser under emnet. Jan oplyste, at det sidste notat fra DCE er ankommet og at det efter mødet sendes rundt i kredsen til kommentering.

Status på problemformulering og målhierarki

Problemformulering som fremsendt blev godkendt. Dog tilføjes følgende;

- Kort tekst om antallet af trafikdræbte dyr (kron- og dåvildt)
- Sætning om at kernen i problemstillingen kan koges ned til at jægerens afskydning helt enkelt er forkert i forhold til de opsatte målsætninger (der skydes ret ukritisk til hanner og for få hinder og kalve).
- Det gøres tydeligt, at fraværet af en kollektiv / fælles tilgang har negative konsekvenser i forvaltningen.

Der blev på mødet foretaget en enkelt ændring i problemformuleringen, således at der n står at borgernes mulighed for at opleve vildtet "ikke er forbedret" frem for at skrive, at mulighederne er "forringet".

Med ovenstående ændringer var der enighed om at vælge problemformuleringens "alternativ 2" med punktopstilling. Opdateret problemformulering er vedhæftet.

Gennemgang af virkemidlerne, inkl. dem DCE ikke behandlede i deres notat.

Virkemidlerne blev gennemgået i kronologisk rækkefølge svarende til notatet. For resultatet heraf henvises til bilag "Skemaer til virkemiddeldrøftelse". Der var enighed om, at man med fordel kunne arbejde lidt med definitionen af virkemidlerne, herunder gøre dem entydige hvor dette er muligt.

HVD25 med temaerne:

- samforvaltning,
- organisering
- data.

Det aftales, at;

- De regionale hjortevildtgrupper får fristudsættelse på den udsendte opgave om samforvaltning.
- Jan Eriksen og sekretæren laver et udkast til opgave om "Fremtidig organisering". Efter høring i den nationale hjortevildtgruppe sendes opgaven til de regionale.
- Ny deadline for ovenstående opgaver bliver den 25. februar 2025.

- Organisering samt samforvaltning bliver genstand for drøftelse på mødet i den nationale gruppe den 3. marts 2025.

Kort drøfte af notat fra DCE om data, evt. deltagelse af Peter Sunde via TEAMS

Det aftales, at DCE ved Hans Peter Hansen, tager en drøftelse med Danmarks Jægerforbund i forhold til mulige metoder til nyttiggørelse af eksisterende viden, der allerede er indsamlet fra Danmarks Jægerforbunds arbejde / projekter.

Videre proces / procesplan, herunder mødeplanlægning

Jan Eriksen oplyste, at det henset til formandsskabet kommer en række mindre ændringer i procesplanen. Herunder vil det grundet arbejdsbyrden i ministeriet for Grøn Trepert ikke være muligt, at afholde en større konference som oprindeligt påtænkt.

Der aftales to nye mødetidspunkter i den Nationale gruppe;

- Fredag den 25. april kl. 9.15 -15.00
- Mandag den 16. juni kl. 9.15 – 15.00